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Ordföranden om års
mötet och kommande 

verksamhetsår 

Statsvetenskapliga förbundet har nu inlett 

ett nytt verksamhetsår som tog sitt av

stamp i Karlstad på årsmötet den 13 okto

ber 2006 med hela 120 deltagare, sex ar

betsgrupper och 60 uppsatser. Stort tack 

till Karlstadinstitutionen för ett mycket 

väl arrangerat program! Ett kreativt inslag 

innehöll eftervalsanalys kombinerat med 

en historisk reflektion över statsvetarnas 

roll i den offentliga debatten, med tonvikt 

på valen. Synd bara att så många valde 

bort den andra paneldebatten om risker 

och politisk styrbarhet på andra eftermid

dagen - den var minst lika spännande! 

Möjligen kan detta tyda på att nära tre da

gars program känns lite för mycket, något 

att bära med sig inför framtida årsmöten. 

En ny styrelse valdes med stort inslag av 

kontinuitet men också med några helt nya 

medlemmar, nämligen Nelli Kopola (För

säkringskassan) och Mikael Rundqvist 

(Integrationsverket) som nya allmänre

presentanter samt Jakob Gustafsson som 

ny ledamot från Lund och Rickard Mika

elsson som doktorandrepresentant från 

Linköping. Årsmötet blev en ovanligt liv

lig tiUstäilning med diskussion om statsve

tenskapliga förbundets framtida roll där 

idéer bollades med de närvarande med

lemmarna efter en introduktion från sty

relsen av Helena Stensöta, Göteborg som 

lett en arbetsgrupp på detta tema under 

det gångna verksamhetsåret. De punkter 

vi tog med oss var: 

1. Att jämföra kriterier för utnämning 

av professorer respektive docenter i 

statsvetenskap mellan svenska lärosä

ten. 

2. Jämställdhetsarbetet — att fundera vi

dare på om/hur detta ska kunna åter

upptas i förbundets regi. 

3. Att jämföra vårt förbunds årsmöten 

med andra liknande ämnen i Sverige 

och statsvetenskapsämnena i Nor

den. 

4. Formerna för och programmet på 

årsmötet. Idéer om uppsatspris och 

att inbjuda nya professorer att under 

årsmötet presentera sina idéer om 

ämnet framfördes. 

5. Att förbättra informationen till med

lemmarna om styrelsens arbete. 

Förbundets ekonomi har nu börjat stabili

sera sig med hjälp av institutionsavgifter

na och detsamma gäller Statsvetenskaplig 

Tidskrift som under det gångna året näs

tan är ikapp och har fått en rejäl ansikts

lyftning vilket vi gläder oss åt. Styrelsen 

föreslår att redaktionen gör till tradition 

att som i nummer 2006/2 redovisa de be

viljade vetenskapsrådsprojekten och att 

förbättra anmälningar av nya avhandling

ar från de olika lärosätena. Detta är infor

mation som inte publiceras på andra stäl

len och ger också en god bild av statsve

tenskapens profil i Sverige idag. 

Ett ytterligare inslag på årsmötet måste 

nämnas. På initiativ av Henrik Oscarsson 

i Göteborg ordnade Förbundet ett lands

omfattande valtips där statsvetenskapliga 

institutioner (även studenter) inbjöds att 

sex månader innan valet tippa dess ut

gång. Vi hoppas att detta ska bli ett ståen

de inslag i förbundet under kommande 

valår. Tre tjusiga vandringspokaler dela

des ut: till bästa respektive jumbo-institu

tion (totalt) samt till bästa individ. Stock

holmsinstitutionen vann medan Söder

töm hade gissat längst ifrån, men mycket 

passande lyckades avgående styrelseleda

moten Ingvar Mattson, Riksdagen, knipa 

åt sig finaste pokalen. Han befann sig 
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dock i London på tjänsteresa men vi 

kopplade upp honom från mobiltelefo

nen in i högtalaranläggningen vilket väck

te glada miner hos åhörarna. Det var en 

mycket lycklig Ingvar som svarade på frå

gor om hur han förmått pricka så rätt! 

Nästa årsmöte 2007 går turen ull Linkö

ping. Vi ses där! Innan dess kan ni dock 

passa på att besöka förbundets hemsida 

www.swepsa.org som visar nya styrelsen 

och ger nya länkar till jobbsökningar och 

konferenser för den som vill röra på sig. 

K A T A R I N A E C K E R B E R G 

O R D F Ö R A N D E 

Rapporter från 
S t a t s v e t e n s k a p l i g a 
förbundets årsmöte 

i Kar ls tad 2006 

Närmare 120 personer deltog i Statsve

tenskapliga förbundets årsmöte i Karl

stad, 12-14 oktober 2006. De inhemska 

forskarna fick sällskap av ett relativt stort 

inslag av forskare från andra länder: Fin

land, Norge, Storbritannien, USA och Ita

lien. Årsmötet innehöll förutom work

shops två paneldiskussioner, en minnes

stund för Jörgen Westerståhl, ett besök 

hos Frimurarlogen där unionen mellan 

Norge och Sverige upplöstes samt en 

mottagning hos landshövding Eva Eriks

son. Här följer rapporter från de work

shops som genomfördes. 

B o l o g n a s e m i n a r i e t 

Bolognaserninariet samlade elva studie

rektorer/motsvarande (eller deras om

bud) från tio olika lärosäten. Deltagarna 

kom från universiteten i Göteborg, Karl

stad, Linköping, Lund, Stockholm, Upp

sala och Örebro samt högskolorna i 

Halmstad, Mälardalen och Södertörn. 

Syftet med seminariet var att utbyta infor

mation om de förändringar som institu

tionerna nu planerar med amedning av 

Bolognaprocessen och att diskutera sam

ordningsbehov. 

Ett bestående intryck från seminariet är 

att utfallet av Bolognaprocessen — särskilt 

utbudet av mastemtbildningar och infö

randet av ECTS-betyg - ser ut att bli 

högst olika i landet. Till viss del beror det

ta på att statsvetarmiljöerna har olika för

utsättningar, men minst lika viktigt är att 

styrningen av processen på respektive lä

rosäte varierar starkt. En del institutioner 

har i betydligt större utsttäckning än andra 

att anpassa sig till direktiv från högre nivå

er (rektor, fakultetsnämnd). Redan en 

jämförelse av universiteten i exempelvis 

Uppsala och Stockholm visar att det idag 

planerade utbudet av ämnesmasters inom 

hela samhällsvetenskaplig fakultet varierar 

mycket stort. 

Lägesrapporterna från de närvarande 

institutionerna får oss att tro att det i hela 

landet inte kommer att finnas mer än en 

handfull renodlade statsvetenskapliga 

masterutbildningar när Bolognaprocessen 

är fullt genomförd. Betydligt vanligare 

kommer istället att vara att statsvetenska

pen finns med som ett huvudämne i olika 

tvär-/mångvetenskapliga masterutbild

ningar. En stor del av de interna diskus

sionerna ute på institutionerna idag foku

serar med andra ord på ämnesövergripan-

de snarare än ämnesspecifika problem

ställningar och överväganden. 

Bolognaprocessens övergripande mål 

är att främja rörlighet och anställningsbar-

het. Lägesrapporterna från de deltagande 

institutionerna får oss dock tro att vi, åt

minstone på kort sikt, snarare går mot 
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